

Press Release

Parliamentary Assembly Communication Unit

Ref: 714a08

Tel: +33 3 88 41 31 93

Fax :+33 3 90 21 41 34

pace.com@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"the former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

PACE President: a day for persuading the world to end judicial execution

Strasbourg, 10.10.2008 – "To die by order of the state, decreed by a judge or a politician as punishment for a crime, is thankfully a thing of the past in Europe," said Lluís Maria de Puig, President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), speaking as the EU joined the Council of Europe in marking 10 October as an annual European day against the death penalty.

"But human dignity demands that we put our arguments to those who still carry out this practice. Once a year, we join with others across the world to press for a global moratorium on executions. The tide is turning and one day, I am sure, the death penalty will pass into history."

Abolition of the death penalty is a condition of membership in the 47-nation Council of Europe, where no executions have taken place since 1997.

[Joint Council of Europe-EU declaration](#) (PDF)

Le Président de l'APCE : une journée pour persuader le monde de mettre fin aux exécutions judiciaires

Strasbourg, 10.10.2008 – « En Europe, le fait de mourir sur ordre de l'Etat, à la suite d'une décision judiciaire ou politique visant à punir un crime, appartient heureusement au passé », a déclaré Lluís Maria de Puig, Président de l'Assemblée Parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), au moment où l'Union européenne s'associait au Conseil de l'Europe pour faire du 10 octobre la Journée européenne annuelle contre la peine de mort.

« Au nom de la dignité humaine, nous devons défendre notre point de vue face à ceux qui pratiquent toujours la peine capitale. Une fois par an, nous nous unissons à tous les opposants à la peine de mort dans le monde entier, pour faire pression en faveur d'un moratoire sur les exécutions. La situation évolue ; je suis convaincu qu'un jour la peine de mort appartiendra au passé ».

L'abolition de la peine de mort est une condition essentielle pour rejoindre les 47 Etats qui composent le Conseil de l'Europe, où aucune exécution n'a eu lieu depuis 1997.

[Déclaration conjointe du Conseil de l'Europe et de l'Union européenne](#) (PDF)

The Parliamentary Assembly brings together 318 members from the national parliaments of the 47 member states.

President: Lluís Maria de Puig (Spain, SOC) ; Secretary General of the Assembly: Mateo Sorinas.

Political Groups: EPP/CD (Group of the European People's Party); SOC (Socialist Group); EDG (European Democratic Group); ALDE (Alliance of Liberals and Democrats for Europe); UEL (Group of the Unified European Left).